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Vážení občané,
 
jsem nesmírně potěšen z vaše-

ho zájmu o dění v obci a zejména 
s  ochotou pomoci či finančně při-
spět na plánované oslavy 750 let od 
první písemné zmínky o naší obci. 
Připravujeme pro Vás skutečně 
hodnotný program, ze kterého bych 
vybral zejména výstavu o historii a 
současnosti naší obce. V archivech 
i soukromých sbírkách jsme objevi-
li značné množství materiálu, který 
čekal na svou chvíli, aby mohl být 
představen veřejnosti. Kromě foto-
grafií budete moci shlédnout listiny 
týkající se dění v obci, zajímavé jsou 
i historické mapy. Ze všech mate-
riálů je zřejmé, že v Želechovicích 
existoval již velmi dávno čilý spo-
lečenský ruch, podnikatelské akti-
vity, ale třeba i kvalitní vzdělávání 
a sportovní vyžití. Po dlouhých le-
tech bude při příležitosti oslav vydá-
na pohlednice Želechovic ve dvojím 
provedení a připravena bude také 
čtyřdílná kronika. V kostele sv. Pet-
ra a Pavla bude vysvěcen slavnost-
ní prapor obce. 

I když obec, později místní část 
Zlína, o některé aktivity postupem 
času přišla a bylo je třeba po roce  
 
 
 
 

 
 
1989 obnovit, daří se nám nyní díky  
nově získané samostatnosti, smě 
řovat finanční prostředky do smys-
luplných projektů a tím budovat zá-
klad dlouhodobého a trvalého roz-
voje obce. 

Velký kus práce při sběru materi-
álu odvedl kronikář obce pan Fran-
tišek Rosík, s pátráním v archivu 
pomohl Jaroslav Macháň a celou 
přípravu precizně organizuje mís-
tostarostka Pavla Paprčková, která 
předsedá pracovní skupině složené 
ze zástupců místních spolků, ško-
ly a zastupitelů. Mimo uvedené pa-
tří dík všem pracovníkům obecního 
úřadu, kteří se na organizaci oslav 
podílejí a v neposlední řadě spon-
zorům, kteří se rozhodli akci finanč-
ně podpořit.

Vážení občané, oslavy si vyžáda-
jí určitá omezení v dopravě na ul. 
4. Května a letos i mimořádně pře-
sunutí kolotočů z asfaltové plochy 
pod sokolovnou na louku nad škol-
ním hřištěm. Děkuji za pochope-
ní této výjimečné situace a srdečně 
vás zvu 25. 6. 2011 - přijďte si při-
pomenout odkaz našich prapředků, 
program začíná již v 9.00 h.

 
Michal Špendlík

starosta
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zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí, v souladu s ustanovením § 84 
zákona č.128/2000 Sb. o obcích ve znění 
pozdějších předpisů

1. Zastupitelstvo obce zvolilo členem 
Rady obce Luďka Vajdáka.

2. Zastupitelstvo obce schválilo posunutí 
termínu konání 5. veřejného zastupitelstva 
na 29. 6. 2011.

3. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření 
smlouvy se Zlínským krajem na poskytnu-
tí dotace na opravu havarijního stavu stře-
chy MŠ.

4. Zastupitelstvo obce vzalo na vědo-
mí vyčlenění finančních prostředků ve výši 
756 419 Kč dle usnesení č. 52 ZO ze dne 
9. 2. 2011 na opravu havarijního stavu stře-
chy MŠ.

5. Zastupitelstvo obce schválilo provede-
ní výběrového řízení, jmenovalo komisi pro 
otevírání obálek a pro hodnocení nabídek  
ve složení  M. Špendlík, L. Vajdák, L. Zi-
cha, P. Paprčková a S. Pištěk, jmenovalo 
náhradníky do komise M. Dolina, V. Gargu-
lák a pověřilo starostu podpisem smlouvy 
o dílo s nejvýhodnějším uchazečem na akci 
– Oprava havarijního stavu střechy MŠ.

6. Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní smlouvy o poskytnutí dotace na akci : 
„Namaluj, jak by mělo vypadat dětské hřiš-
tě v areálu školy“ s Ministerstvem pro míst-
ní rozvoj.

7. Zastupitelstvo obce schválilo vyčle-
nění finančních prostředků na spolufinan-
cování akce –„Namaluj , jak by mělo vypa-
dat dětské hřiště v areálu školy“ ve výši 320 
000 Kč.

8. Zastupitelstvo obce schválilo provede-
ní výběrového řízení, jmenovalo komisi pro 
otevírání obálek a pro hodnocení nabídek  
ve složení  M. Špendlík, M. Dolina, R. Šar-
man, H. Svobodová a D. Tkadlecová plus 
náhradníci M. Borovičková, R. Hanzlík a 
pověřilo starostu podpisem smlouvy o dílo 
s nejvýhodnějším uchazečem na akci  - Vy-
budování dětského hřiště MŠ, ZŠ.

9. Zastupitelstvo obce schválilo vyčle-
nění finančních prostředků na financování 
akce – Odstranění hygienické výjimky v bu-
dově ZŠ - úprava sociálních zařízení – ve 
výši 928 000 Kč, dále pak schválilo prove-
dení výběrového řízení, jmenovalo komisi 
pro otevírání obálek a pro hodnocení nabí-
dek  ve složení  M. Špendlík, H. Svobodo-
vá, R. Hanzlík, L. Vajdák, V.Gargulák, plus 
náhradníci  S. Pištěk, N. Pelc a pověřilo sta-
rostu podpisem smlouvy o dílo s nejvýhod-
nějším uchazečem.

10. Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní smlouvy se Zlínským krajem na poskyt-
nutí dotace na vyrozumívací a varovací sys-
tém v obci.

11. Zastupitelstvo obce souhlasilo s vy-
členěním finančních prostředků ve výši 300 
000 Kč na spolufinancování akce – Vyrozu-
mívací a varovací systém v obci.

12. Zastupitelstvo obce schválilo prove-
dení výběrového řízení na akci – Rekon-
strukce místního rozhlasu, jmenovalo ko-
misi pro otevírání obálek a hodnocení nabí-
dek ve složení – M. Špendlík, V. Gargulák, 
L. Vajdák, R. Hanzlík a N. Pelc plus náhrad-
níci R. Šarman, S. Pištěk a pověřilo staros-
tu podpisem smlouvy o dílo s nejvýhodněj-
ším uchazečem.

13. Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní smlouvy se Zlínským krajem na poskyt-
nutí dotace na pořízení hasičského vybave-
ní dle podmínek dotace.

14. Zastupitelstvo obce souhlasilo s po-
řízením hasičského vybavení a vyčleněním 
finančních prostředků na spolufinancování  
akce ve výši 27 000 Kč.

15. Zastupitelstvo obce schválilo uza-
vření smlouvy s poskytovatelem dotace na 
obnovu povodňových škod, Ministerstvem 
pro místní rozvoj – Most Z92 u č.p. 559.

16. Zastupitelstvo obce souhlasilo s vy-
členění finančních prostředků na spolu-
financování akce - Obnova povodní po-
škozeného mostu Z92 u č.p. 559 ve výši 
276 000 Kč a pověřilo starostu podpisem 
smlouvy s nejvýhodnějším uchazečem.

17. Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní smlouvy s poskytovatelem dotace, Mi-
nisterstvem dopravy, resp. Státním fondem 
dopravní infrastruktury akce - Chodník Pa-
seky.

18. Zastupitelstvo obce schválilo provede-
ní výběrového řízení v případě přidělení do-
tace, jmenovalo komisi pro otevírání obá-
lek a pro hodnocení nabídek ve složení M. 
Špendlík, P. Paprčková, H. Svobodová, L. 
Zicha a M. Dolina plus náhradníci N. Pelc, R. 
Hanzlík a pověřilo starostu podpisem smlou-
vy o dílo s nejvýhodnějším uchazečem.

19. Zastupitelstvo obce schválilo vyčle-
nění finančních prostředků na provede-
ní oprav místních  komunikací ve výši 670 
000 Kč.

20. Zastupitelstvo obce schválilo prove-
dení dílčí výměny mobiliáře v obci do výše 
530 000 Kč vč. DPH.

21. Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní smlouvy na pronájem reklamních panelů 
na  nových zastávkách, tzv. Citylightů a po-
věřilo starostu jednáním s reklamní agentu-
rou a následně podpisem smlouvy o nájmu.

22. Zastupitelstvo obce pověřilo staros-
tu podpisem smlouvy o dílo na provedení 
dodávky a montáže nových zastávek, do-
dávky odpadkových košů a laviček s firmou 
mmCite s.r.o. Bílovice.

23. Zastupitelstvo obce schválilo pro-

vedení opravy veřejného osvětlení v areá-
lu pod sokolovnou a vyčlenění finančních 
prostředků. Příspěvek obce bude činit 70% 
ceny zakázky, max. 80 000 Kč vč. DPH. 
Jmenovalo hodnotící komisi pro výběr do-
davatele na opravu ve složení za obec H. 
Svobodová, L. Vajdák, R. Hanzlík a za So-
kol V. Gargulák a P. Nosálek.

24. Zastupitelstvo obce schválilo rozpoč-
tovou změnu č. 2/2011.

25. Zastupitelstvo obce schválilo celo-
roční hospodaření obce, závěrečný účet 
obce za rok 2010, hospodářský výsledek 
z hlavní činnosti obce po zdanění ve výši 
6 343 899,62 Kč a převedení tohoto zisku 
do nerozděleného zisku minulých let včet-
ně zprávy  o výsledku  přezkoumání hospo-
daření obce za rok 2010 bez výhrad.

26. Zastupitelstvo obce schválilo záměr 
dát do výpůjčky část pozemku p.č. 847 
v  k.ú. Želechovice nad Dřevnicí, o výměře 
2,5 m x 8 m, v místě dle nákresu ( příloha zá-
pisu) a souhlasí se žádostí p. Rudolfa Mala-
níka o povolení provozování letní zahrádky 
na vypůjčené části pozemku za těchto pod-
mínek: 

Výpůjčka bude sjednána na dobu určitou 
od 1. 6. 2011 do 30. 9. 2011. Provozní doba 
restaurační zahrádky se stanoví od 11:00 
hodin do 22:00 hodin, po ukončení provoz-
ní doby a v noci musí být nábytek uklizen a 
zahrádka musí být řádně označena tak, aby 
byla viditelná z důvodu prevence dopravní 
kolize. Vypůjčitel je povinen udržovat a řád-
ně uklízet prostor restaurační zahrádky i je-
jího bezprostředního okolí. Při prvním po-
rušení těchto podmínek bude vyzván k ná-
pravě, při dalším porušení bude výpůjčka 
ihned ukončena.

27. Zastupitelstvo schválilo uzavření 
smlouvy o dílo s nejvýhodnějším uchaze-
čem výběrového řízení č. 03/2011 na pro-
jekt chodníky ulice Přílucká, doplnění chod-
níků ulice Osvobození, nasvětlení přecho-
dů ulice Osvobození a bezpečnostní opat-
ření ulice 4. května - retardéry pod ško-
lou s uchazečem Kaninga, s.r.o. za  cenu 
122 400 Kč vč. DPH.

28. Zastupitelstvo schválilo podpis smlou-
vy o dílo s firmou MIX MAX energetika s.r.o. 
na vypracování nového energetického audi-
tu budov ZŠ v ceně  95 400 Kč vč. DPH a 
uvedení do souladu projektové dokumenta-
ce energetického auditu a dodávky techno-
logie pro žadatele o dotaci vč. Zpracování 
podkladů pro žádost o dotaci z fondu SFŽP 
energetickou agenturu Zlínského kraje OPS 
ve výši 61 620 Kč vč. DPH.

29. Zastupitelstvo schválilo záměr vý-
běru dodavatele projektové dokumentace 
na projekt plynového tepelného čerpadla 
a dopojení na topný systém  ZŠ a podpis 
smlouvy o dílo s vybraným dodavatelem.

výpis usnesení z 4. veřejného  zastupitelstva obce 
konaného dne 1. 6. 2011
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rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí, v souladu s ustanovením § 84 zákona 
č.128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů

1. Rada obce schválila provedení staveb-
ních a natěračských úprav střechy hasičské 
zbrojnice na Pasekách. Na provedeních na-
těračských prací byla vybrána firma MP Tech 
s.r.o. a na opravu komína byla vybrána firma 
Petr Josefík – stavební práce, dle podaných 
cenových nabídek.

2. Rada obce schválila nákup užitkového 
vozidla Mercedes – Benz Sprinter 313 CDI, 
4x2 pro potřeby obce v hodnotě 318 000 Kč 
vč. DPH od firmy Samohýl MB a.s. Zastupitel-
stvo obce schválilo na 3. veřejném zasedání 
usnesením č. 20 nákup vozidla v limitu do 300 
000 Kč vč. DPH, navýšení ceny je v důsledku 
nákupu vozidla i se sadou zimních pneumatik.

3. Rada obce schválila uzavření smlou-
vy na provádění inženýrské činnosti – Tech-
nický dozor investora na akci - Oprava soci-
álních zařízení v ZŠ Želechovice nad Dřevni-
cí, příspěvkové organizaci od firmy Ing. Milan 
Černík - CERCO Zlín v hodnotě do 46 980 Kč 
vč. DPH.

4. Rada obce schválila uzavření smlouvy na 
provádění inženýrské  činnosti – Technický 
dozor investora na akci  - Oprava havarijního 
stavu střechy MŠ v Želechovicích nad Dřevni-
cí, příspěvkové organizaci od Ing. Josefa Pi-
vody v hodnotě 28 000 Kč.

5. Rada obce schválila záměr změny in-
tervalů světelné křižovatky Želechovice nad 
Dřevnicí, tak aby se prodloužila doba výjez-

du automobilů z obce ul.  Podřevnická na sil-
nici I/49 a zároveň požádala prověřit možnost 
častějšího intervalu pro přecházení přes silni-
ci I/49.

5. Rada obce vzala na vědomí nabídku od 
firmy PWS Plus s.r.o. Staré Město a doporu-
čila zastupitelstvu obce doplnit řídící systém 
rozhlasové ústředny v obci výkonným zesilo-
vačem a zároveň doplnit rozhlasovou ústřed-
nu obousměrným modulem pro dálkové ovlá-
dání rozhlasové ústředny Paseky s tím, že 
bude vypsáno poptávkové řízení na tuto akci.

6. Rada obce vzala na vědomí možnost 
uzavření smlouvy o zabezpečení výroby a vy-
sílání reklamních spotů a jiných reklamních 
produktů v rozhlasovém vysílání Rádia Čas, 
s.r.o. Protože se jedná o pronájem pozem-
ku byl žadatel vyzván k upřesnění pozemku 
k umístění poutače. Záměr vypůjčit pozemek 
bude předložen zastupitelstvu obce a zveřej-
něn na úřední desce OÚ dle zákona o obcích.

7. Rada obce neschválila žádost od chata-
řů v lokalitě Zelené údolí na opravu místní ko-
munikace.

8. Rada obce bere na vědomí podanou žá-
dost o povolení vybudovat letní zahrádku 
u Pohostinství u Březíků a doporučila zastu-
pitelstvu obce ji schválit. Rada obce vyzvala 
pana Malaníka, aby dodal výkres letní zahrád-
ky, záměr vypůjčit pozemek byl předložen za-
stupitelstvu obce a zveřejněn na úřední desce 
OÚ dle zákona o obcích.

9. Rada obce schválila cenovou nabídku od 
firmy HART PRESS na tisk obecního zpravo-
daje o 16 stranách za cenu 12,44 Kč bez DPH.

10. Rada obce vzala na vědomí nabídku od 
firmy HART PRESS na tisk obecního zpravo-
daje s kvalitnější obálkou.

11. Rada obce vzala na vědomí žádost paní 
Markéty Zichové a doporučuje zastupitelstvu 
obce prodat pozemek p.č. 3137/1 o výměře 
131 m2 za cenu 50 Kč.

12. Rada obce vzala na vědomí předlože-
ný návrh smlouvy o poskytování služeb osob-
ní asistence od občanského sdružení Podané 
ruce a požádala doplnit od občanského sdru-
žení informaci o počtu klientů, kteří mají trvalý 
pobyt u nás v obci. Příslušný orgán obce roz-
hodne až po té.

13. Rada obce projednala nabídku od ZŠ 
Želechovice nad Dřevnicí, příspěvkové orga-
nizace na využití přebytečného a neupotře-
bitelného majetku. Obec nemá zájem o na-
bídnuté jednotlivé položky, souhlasí s návr-
hem nabídnout jednotlivé položky dle přílo-
hy MŠ Želechovice nad Dřevnicí, příspěvko-
vé organizaci a přebytečnou výpočetní tech-
niku nabídnout zájmovým sdružením a spol-
kům v obci Želechovice nad Dřevnicí.

14. Rada obce schválila vypracování studie 
Technicko – ekonomického posouzení úprav 
traťového úseku Zlín střed – Vizovice a schvá-
lila finanční spoluúčast obce Želechovice nad 
Dřevnicí na úhradě za studii do 50 000 Kč vč. 
DPH.

15. Rada obce souhlasila s uzavřením 
smlouvy o umístění reklamních poutačů na 
sloupy VO se společností DSZO, s.r.o.

16. Rada obce projednala podněty a stíž-
nosti přijaté v období od 3. schůze Rady obce.

výpis usnesení z 4. schůze rady obce 
konané dne 21. 4. 2011

vandalové na katolickém hřbitově
Vandalismem se označuje svévolné po-

škozování a ničení veřejného i soukro-
mého majetku či podobných statků, vět-
šinou pro vlastní potěšení nebo sebere-
alizaci. Často chybí pro takový čin něja-
ký jasný motiv. Bohužel tato neřest, tedy 
lépe řečeno, tito vandalové dorazili i do 
naší obce. Po víkendech bývají v obci po-

valené popelnice, poničené lavičky, po-
škozené autobusové zastávky, vyvráce-
né koše s odpadky, rozbité skla na úřed-
ních deskách obecního úřadu apod. V pá-

tek 20. května 2011 v dopoledních hodi-
nách bylo zjištěno další poničení veřejné-
ho majetku a to konkrétně zdi na našem 
katolickém hřbitově.
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co je nového?
Vážení spoluobčané,

s blížícím se termínem oslav – 750 let od 
první písemné zmínky o naší obci, 120 let 
výročí založení sboru SDH Želechovice a 90 
let výročí vzniku TJ Sokol – si Vás dovoluje-
me pozvat na Výstavu historických materiá-
lů z naší obce, která se bude konat ve dnech 
25. – 26. 6. 2011 v horním sále Sokolovny.

Jedná se unikátní a pro naši obec zcela 
výjimečný soubor fotografií, pohledů, dobo-
vých listin a map, který občané věnovali či 
zapůjčili obecnímu úřadu pro tuto jedineč-
nou událost. Cílem této unikátní sbírky je se-
známení dnešní generace s minulostí a při-
blížení života v naší obci.

Tato jedinečná sbírka bude doplněna 
o  výstavu prací žáků naší Základní školy, 
které děti vytvořili k výročí oslav obce.

Tolik na úvod k věcem k věcem příjem-
ným, ale vraťme se i k těm méně příjemným.

Jistě jste si ale také povšimli poškozené 
zastávky ČSAD na ul. Osvobození směr Vi-
zovice. Řešili jsme také poškozené lavič-
ky před nákupních střediskem Jednota a 
v areálu Základní školy a rozkopnutou zeď 
u vodárny nad hřbitovem.

Je smutné, že někteří spoluobčané mají 
potřebu takovým způsobem dokazovat 
svoji sílu a kladli jsme si otázku, zda má 
cenu obměňovat obecní mobiliář?

Věřím, že to cenu má a že se podobné 
situace nebudou neustále opakovat. Pro-
to jsme na základě rozhodnutí zastupitel-
stva přistoupili k částečné postupné obmě-
ně a doplnění odpadkových košů, laviček a 
výměně obou autobusových zastávek uli-
ce Osvobození.

Na základě stížností z řad občanů byla 
požádána Policie ČR o kontrolu dodržování 
rychlosti na ulicích 4. Května (pod školou) 
a na ulici Podřevnická, kde chybí chodník. 

Zastupitelstvo obce rovněž odsouhlasilo 
zahájení projektových prací na akci chod-
ník ulice Přílucká, doplnění chodníku ul. 
Osvobození (k Hutěčkovým), bezpečnostní 
opatření ulice 4. Května (retardéry pod ško-

lou), osazení informativních měřičů rychlos-
ti na hlavní cestu I/49 a navržení svodidel 
(zábradlí) na chodníku ul. Osvobození pod 
Základní školu.

V letošním roce bude naše obec realizo-
vat níže uvedené záměry oprav a investic :

• Oprava havarijního stavu střechy budo-
vy Mateřské školky (letní měsíce) – dotace 
Zlínský kraj

• Povodňová obnova mostu Z92 (most 
u Ševčíků) Vidovy, na základě dotace Mi-
nisterstva pro místní rozvoj budou zpevně-
ny podemleté základy a vyspraveno koryto 
toku Vidovka u mostu.

• V letních měsících budou realizovány 
dětské hřiště v areálu Základní školy pro 
MŠ a pro děti základní školy - Na základě 
dotace Ministerstva pro místní rozvoj

• V budově základní školy proběhne 
v letních měsících oprava sociálních zaříze-
ní pro odstranění hygienické vyjímky.

• Bude dokončena výměna výstražného 
a varovacího systému obce na základě do-
tace Zlínského kraje

• Na základě dotace Zlínského kraje 
bude pro Sbory dobrovolných hasičů za-
koupeno nové kalové čerpadlo.

Jelikož naše žádosti o dotace na akce- 
Vodovod Paseky a propojovací chodník 
Paseky nebyly vybrány, řeší starosta obce 
zabezpečení financí alespoň pro akci – Vo-
dovod Paseky.

Věřím, že daňové příjmy obce budou jed-
nou takové, že obec bude soběstačnější 
a bude mít možnost pružněji reagovat na 
investiční záměry podle aktuálních potřeb 
svých občanů a né podle aktuální výzvy do-
tačního titulu, na které se musí uzpůsobo-
vat chystané projekty.

Přejeme Vám spokojené prožití letních 
prázdnin, dětem spoustu zážitků, spokoje-
nosti a letního sluníčka a doufáme, že si na-
jdete čas na oslavy obce a hlavně na při-
pravovanou výstavu. 

Ing. Hana Svobodová
místostarostka

stručně
Poděkování

Černé skládky okolo cesty ze Želecho-
vic do Jaroslavic (nad Mysliveckou cha-
tou) uklidili a odvezli ve dnech 21. - 23. 4. 
2011, mladí občané z Pasek: Robert 
Chmela, Lucie Chmelová, Petr Mlaník a 
Tomáš Ventrča. 
Další poděkováni patří Klubu senior Pa-
seky, jmenovitě manželům Jaškovým, že 
vyčistili autobusovou čekárnu a okolí na 
Pasekách u Eposu. Všem děkujeme za 
příkladnou iniciativu.

DŮLEŽITÉ UPozornĚní!
oznamujeme občanům, kteří ne-
mají označené nádoby na odpad 
svozovým lístkem - fialová znám-
ka pro rok 2011, nebudou od pátku 
1. července 2011 nádoby vyváženy. 
známky na popelnici jsou vydává-
ny pouze v případě, kdy je uhrazen 
poplatek za svoz komunálního od-
padu za rok 2011, který byl splatný 
k 30. 4. 2011. Poplatky se stále vy-
bírají na obecním úřadě v Želecho-
vicích nad Dřevnicí v úřední dny a 
hodiny. v pondělí a středu 8.00 až 
12.00 a 14.00 až 17.00 hodin, pou-
sazení občané dostanou známku a 
pytle na plastový odpad
 

Jak bude probíhat svoz plastové-
ho odpadu o prázdninách? v  úte-
rý 5.července 2011 v den Stáního 
svátku proběhne pravidlený měsíční 
svoz plastů, další prázdninový svoz 
bude v úterý 2. srpna 2011.

ve dnech 5. - 8. 7. 2011 bude obec-
ní úřad uzavřen.

knihovna bude uzavřena celý 
červenec.

I nadále na obecním úřadě mohou naši občané navštívit 
bEzPLaTnoU fInanční a Právní PoraDnU. 
Tato poradna probíhá vždy jednou za čtrnáct dní ve středu odpoledne v době od 15.30 do 17.00 hodin a je třeba se do ní 
objednat na tel. č. 577 901 653 . Nebojte se přijít, diskrétnost je zaručena.

Milé maminky a všichni účastníci Raníčku – klubu maminek v Želechovicích.

Děkuji Vám i Vašim dětem za pěkné chvíle strávené při cvičení, tvořivých aktivitách, 
přednáškách i výletech. Všem dětem, jejich rodičům a také babičkám děkuji za milé zapo-
jení se do cvičení rodičů s dětmi – tzv. cvičení s kašpárkem a přeji krásné prožití prázdnin 
a dovolených. Nováčkům, kteří nastoupí do mateřské školy, přeji pěkný začátek.

V nadcházejícím školním roce bude Raníček – klub maminek  probíhat od října. Hle-
dáme nové prostory pro tuto aktivitu a také hledáme maminky, které by se aktivně po-
dílely na tvoření a průběhu programu.

Lenka Hurtová
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soutěž mladých zdravotníků

Školní zájezd do anglie 7. - 15. 5. 2011

Ve středu 4. května 2011 se dvě druž-
stva naší školy zúčastnila oblastního 
kola soutěže mladých zdravotnických 
hlídek. Žáci soutěžili v kategorii mlad-
ších i starších. Vlastní soutěži předchá-

zela poměrně dlouhá příprava ve škole 
pod vedení členek MO ČČK, kterým pat-
ří za jejich práci velké poděkování. Vlast-
ní soutěž se konala v parcích města Zlí-
na a její výjimečný přínos pro žáky spočí-

vá v tom, že děti připravuje na to nejdů-
ležitější – pomoc a záchranu lidských ži-
votů a zdraví. Přestože tyto důvody jsou 

nejdůležitější, tak družstvo mladších ob-
sadilo 5. místo a družstvo starších obsa-
dilo 6. místo. Blahopřejeme!

Dne 7. 5. 2011 tato velká akce začala před 
naší školou, kde jsme se všichni sešli, roz-
loučili s rodiči a vyrazili jsme autobusem na 
cestu. Po cestě k nám přistoupily další školy 
a cesta mohla naplno začít. V autobuse byla 
velká sranda. Po příjezdu do města Hastings 
jsme šli na prohlídku zdejšího Hastings 
Castle a  Smugglars Adventure, kde jsme se 
dozvěděli o životě pašeráků. Po seznáme-
ní s městem jsme šli k naší náhradní škole a 
čekali, než si pro nás přijedou náhradní rodi-
če. V našich rodinách jsme se všichni sezná-
mili a každý den vyplňovali náš domácí úkol 
do rodiny. V pondělí 8.5.2011 jsme navští-
vili Canterbury katedrálu , kde byl umučen 
sv.Tomáš Becket. Prohlédli si krásnou ka-
tedrálu a dozvěděli se něco o jeho umuče-
ní. Před výletem jsme se učili ve škole, kde 
jsme se poprvé dozvěděli, v jaké budeme 
skupině. V úterý 10. 5. 2011 jsme jako kaž-
dý den šli do školy a učili se všechno možné. 
Odpoledním výletem byla procházka po Se-
ven Sisters, kde jsme také viděli maják Be-
achy Head a Bell Tout. Po krásné procház-
ce jsme se zastavili u moře a pozorovali vlny. 
Poté jsme opět byli ubytováni v rodinách. Ve 
středu 11. 5. 2011 jsme se vydali na odpo-
lední výlet do přímořského letoviska Brigh-
ton, kde jsme si prohlédli Sea Life Centre a 
viděli mnoho různých ryb a obojživelníků od 
mořské želvy až po žraloky. Royal Pavilon je 
královské sídlo a je postaven v indicko-čín-
ském a japonském stylu a samozřejmě jsme 
ho taky nezapomněli navštívit. Po prohlídce 
jsme šli na Brighton Pier (molo), kde jsme si 
mohli zahrát různé hry a povozit na koloto-

čích. Ve čtvrtek 12. 5. 2011 jsme jako jedi-
ný den v týdnu nešli do školy, ale jeli hned 
ráno do Legolandu, kde jsme uviděli mnoho 
postavených figurín z lega a Miniland, kde 
je postavený zmenšený Londýn a celá Velká 
Británie. Byly tam taky různé vodní atrakce, 
po kterých jsme byli všichni mokří až do nitě, 
ale navštívili jsme i horské dráhy a kolotoče, 
abychom aspoň trochu uschnuli. Po návra-
tu jsme opět přišli do rodiny a vyplnili svoje 
povinnosti. V pátek 13. 5. 2011 jsme se vy-
dali naposledy do školy, kde jsme se vyfoti-
li s učiteli a kamarády. Odpoledne jsme jeli 
do nedalekého městečka Battle, kde jsme si 
připomněli bitvu u Hastings v roce 1066. Bi-
tvu jsme uviděli přímo naživo od naší paní 
učitelky Martiny Kovářové. Bitva se všem 
velmi líbila a bylo to 
velmi hezky a herec-
ky připravené. Po 
příchodu domů jsme 
se začali balit na zí-
tra.

V sobotu 14. 5. 
2011 jsme museli 
vstávat opravdu vel-
mi brzo, abychom 
byli dříve v Londýně. 
Tentokrát jsme se 
vydali do Londýna, 
kde jsme první šli na 
London Eye odkud 
je překrásný pohled 
na celý Londýn. Po 
projížďce London 
Eye jsme zhlédli Big 

Ben, Westminster Abbey a mnoho dalších 
památek. Poté jsme šli pěšky St. James’ 
Parkem k Buckinghamskému Paláci. V Lon-
dýně jsme měli dva rozchody, kde jsme měli 
poslední šanci nakoupit dárečky své rodině. 
Nasedli jsme na lodičku a jeli jsme k nultému 
poledníku, kde na nás čekal autobus. Po ce-
lodenním výletu nám vyhládlo tak nám hod-
ní páni řidiči přichystali na večeři párky. Vy-
dali jsme se zpět do České republiky. Ne-
děle 15. 5. 2011 byla prožitá celá v autobu-
su. Po cestě jsme se rozloučili s lidmi, kte-
ré jsme tam potkali a jeli zpět do Želechovic 
nad Dřevnicí, kde na nás ve večerních hodi-
nách čekali naši opravdoví rodiče. Celý po-
znávací zájezd jsme si všichni užili na plno.

Nikola Frýdlová, VIII. B
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o pohár starosty želechovic

kin - ball

“english Finals”

V květnu tohoto školního roku zorganizo-
valy vyučující anglického jazyka Jitka Kábr-
tová a Martina Kovářová pro žáky devátých 
tříd ZŠ Želechovice nad Dřevnicí tzv. Eng-
lish Finals, tj. závěrečné ústní zkoušky z an-
glického jazyka.

Cílem bylo ověřit si, nakolik jsou žáci 
schopni konverzovat v cizím jazyce na běž-
ná témata, jako např. Moje rodina, Moje 
vesnice, Moje země, Hudba, Sport apod. 
Celkem bylo v nabídce 17 témat. Ověřová-
ní dovedností probíhalo podobným způso-
bem, jako ústní maturitní zkouška na střed-
ních školách. Ve zkušební komisi usedly 
výše zmíněné učitelky anglického jazyka a 
čestní hosté – ředitel školy Michal Cholek, 
zástupce ředitele Jaromír Macík, výchovná 
poradkyně Lenka Kopková a učitel mate-
matiky Petr Bažant. Známka z této zkoušky 
bude zahrnuta do závěrečné klasifikace na 
konci školního roku. Akce se zdařila, všich-
ni žáci uspěli, některé výkony byly vynikají-
cí. V příštím školním roce akci zopakujeme.

Mgr. Jitka Kábrtová

V sobotu 14. 5. 2011 se v tělocvičně zá-
kladní školy utkalo pět žákovských druž-
stev ve 2. ročníku florbalového turnaje, or-
ganizovaném Sokolem Želechovice nad 
Dřevnicí. K vidění byla celá řada dramatic-
kých utkání. 

konečné pořadí turnaje:
1. místo Halenkovice
2. místo Traplice
3. místo Želechovice nad Dřevnicí
4. místo Velký Ořechov
5. místo Napajedla

V úterý 17. 5. 2011 do naší školy zavítali představitelé Českého svazu kin- ballu. Kin-ball 
je sport, který vznikl v Kanadě na konci osmdesátých let minulého století - jedná se tedy 
o relativně mladý sport, a přesto se v tomto sportovním odvětví již koná Mistrovství světa.

Podstata a principy hry
Kin-ball ze své pod-

staty vylučuje vyhra-
něný individualismus, 
hru na jednoho hráče 
nebo hru na potlačení 
jednoho hráče nebo 
týmu. V  pravidlech 
jsou ustanovení, kte-
rá brání potlačování 
individuality. Nezále-
ží na tělesné stavbě, 
jak je kdo malý, velký, 
tlustý nebo hubený. 
V týmu se uplatní hrá-
či, kteří by mohli hrát 
košíkovou, ale stejně 
tak i hráči menší po-
stavy. Kin-ball je pře-
devším založen na spolupráci všech hráčů. 

Zároveň může být kin-ball vynikající přípravou pro ostatní sporty. Podle výzkumu Auburn 
Univerzity v Alabamě, je každý člen týmu v pohybu nejméně 72% herního času, což je daleko 
nejvíc ze všech kolektivních her.

fair play, spolupráce
Kin-ball je hra jejímž principem je fair-play, 

a tento princip je založen již v pravidlech hry. 
Nejedná se tedy o pouhou deklaraci jako tomu 
bývá v jiných kolektivních sportech. V kin-bal-
lu není možné jednoho hráče z týmu strategic-
ky vyloučit, že by nehrál, protože to ostatním 
jde lépe. Při podání, aby bylo platné, se všich-
ni hráči musejí míče dotýkat. Hrají proti sobě tři 
týmy, nemůže dojít k nedůstojným výsledkům. 
Všechny projevy agresivity, zastrašování i pouhé neslušnosti vůči jakýmkoliv účastníkům hry 
a to i vůči divákům jsou prohřeškem proti pravidlům a jsou již v prvním náznaku postihovány.
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51. mezinárodní Festival Filmů pro děti  
a mládež 30. 5. – 6. 6. 2011 závod

Školní olympiáda 
2010/2011

Školní rok 2011/2012
naŠe Škola získala 
mezinárodní titul
ekoŠkola

Jako každoročně i letos se všechny děti 
ZŠ Želechovice nad Dřevnicí vydaly do Zlí-
na na filmový festival. Celkem zhlédly 11 
různých filmů, z nichž nejžádanější byla 
nová filmová pohádka režiséra Zdeňka 
Trošky Čertova nevěsta. Dále žáci viděli fil-
my Piko – hraný dokument o příběhu feťá-
ka, Fimfárum III. animovaný 3D film, Ptáča-
ta aneb Nejsme žádná béčka – unikátní pro-
jekt o třídě z okraje společnosti, Dívku na 
koštěti – komedii z roku 1971 s následnou 
autogramiádou Petry Černocké a Václa-
va Vorlíčka, Kytici – zfilmovanou básnickou 
sbírku od K. J. Erbena, Vodníka a Karolín-

ku – hranou pohádku pro nejmenší, V peřině 
– světovou předpremiéru nového rodinné-
ho 3D muzikálu s následnou autogramiádou 
a v neposlední řadě dvě kreslené pohádky 
z dílny Walta Disneyho Sněhurka a 7 trpaslí-
ků a Kráska a Zvíře. Mnohé děti si prohlédly 
výstavu filmových klapek, která byla k vidě-
ní v obchodním centru Zlaté jablko. Dražba 
klapek proběhla v pátek 3. 6. 2011 v Kon-
gresovém centru Zlín. Děti si užily krásnou 
atmosféru festivalu s bohatým doprovod-
ným programem, odpoledními a večerními 
projekcemi, ohňostrojem, koncerty apod. 
Všechny se těší na příští, 52. ročník.

O víkendu v sobotu 30. dubna 2011 pro-
běhl v naší obci závod ve sjezdu horských 
kol, jednalo se o první závod ze „Seriálu zá-
vodů ve sjezdu horských kol v roce 2011“.

Autor fotografií: Jiří Laštůvka

Po celý školní rok probíhal 3. Ročník 
ŠKOLNÍCH OLYMPIJSKÝCH HER.  Děti 
4. - 9. ročníků se ve třech kategoriích 
utkaly v deseti sportovních disciplinách. 
Potřetí se nepodařilo zvítězit VI. A, ale již 
od září šla úspěšně za konečným vítěz-
stvím třída V. A pod vedením pí. uč. Bro-
nislavy Babíkové.

Nový školní rok přinese řadu no-
vých (doufáme, že příjemných) změn.

Po řadě jednání zástupců obce i 
školy se podařila dohoda s dopravci 
na úpravách jízdních řádů a tak školní 
vyučování může 1. září začít od 8:00. 
Hodiny i přestávky se pak posunuly o 
20 minut a všechny ranní i odpolední 
spoje pro dojíždějící žáky plynule na-
vazují na začátek i konec vyučování.

To otvírá i další možnosti na rozšíře-
ní zájmových útvarů a sportovních ak-
tivit ještě dopoledne před vyučováním 
i po vyučování. Stejně jako v součas-
ném školním roce nabízíme možnost 
využití ranní družiny.

Celá organizace školního roku 
2011/2012 bude pak uvedena na we-
bových stránkách školy.

S dalšími chystanými změnami, 
zapojením do projektů a souhrnem 
úspěchů žáků i školy vás z důvodu 
dobíhajících akcí seznámíme příště.

Závěrem bych rád popřál všem žá-
kům příjemné a pohodové prázdniny, 
rodičům hezkou dovolenou a o dal-
ších novinkách ve škole se dozvíte 
v dalším čísle zpravodaje.

Naše škola se před časem přihlásila do 
mezinárodního programu Ekoškola. Program 
v současnosti zahrnuje přes 10 milionů stu-
dentů a více než 60 000 pedagogů pracují-
cích na 35 000 školách v celém světě. Přes 10 
000 škol již získalo mezinárodní titul Ekoškola.

 V rámci programu žáci zakládají celoškol-
ní pracovní Ekotým, poznávají a učí se o en-
vironmentálních tématech, snaží se minima-
lizovat a třídit odpad, řeší projekty ohledně 
úspory energie a vody. Součástí programu je 
i péče o životní prostředí školy a jejího okolí. 

 Žáci naší školy si vytvořili tzv. Ekokodex 
– desatero zásad šetrného chování k příro-
dě, ke škole, ale i k sobě samým. S pomo-
cí pedagogů analyzovali současnou situaci ve 
škole v oblastech – voda, energie, prostředí a 
odpady. Členové Ekotýmu poté navrhli plán 
na zlepšení hospodaření s vodou, elektrickou 
energií, kontrolovali třídění odpadu ve škole a 
příkladně pečovali o školní zahradu. Tato prá-
ce se jim zúročila a je nám ctí oznámit, že se 
naše škola stala hrdou nositelkou mezinárod-
ního titulu. Úspěšné školy získávají meziná-
rodní titul, vlajku a logo Ekoškola. 

Dne 23. 6. 2011 se vybraní reprezentanti 
školy zúčastní „Slavnostního předávání me-
zinárodního titulu Ekoškola“, který bude ško-
le udělen v Senátu Parlamentu České repub-
liky v Praze.

Mgr. Helena CholkováAutorem všech fotografií ze ZŠ je
Mgr. Michal Cholek
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sokol želechovice nad dřevnicí

sokolská brigáda

Pasekářská stezka
V rámci akce „Den země“ jsme se v ne-

děli 1. května 2011 vydali na Pasekář-
skou stezku. Sraz byl v 8:00 hodin u poš-
ty a odtud přes Ubice na Jaroslavské pase-
ky. Tam jsme sice docela dlouho čekali na 
další účastníky, kteří přišli z Jaroslavic, ale 
potom to stálo zato. Bylo nás kolem 40 lidí 
včetně dětí a 4 psů. Jeden z nich byl tak di-
voký, že prohnal stádo krav. Po celou trasu 
nás provázel odborný výklad pana Davido-
va z Ekocentra Čtyřlístek a mladé odborni-
ce na biologii. Na 6,5 km okruhu  jsme  ab-
solvovali 7 zastavení věnujících se nejdůle-

žitějším tématům místní přírody a života v 
ní. Tabule do dřeva vyřezal podle návrhu M. 
Davidova řezbář Z. Škvára z Luhačovic. Té-
mata sedmi zastavení  jsou Ovocné stromy, 
Domácí zvířata, Ptáci, Hmyz, Smíšený les, 
Obojživelníci a Léčivé rostliny. Dozvěděli 
jsme se co je to Jeřáb oskeruša a jak vypa-

dá, děti absolvovaly několik testů a hlavně 
jsme se dozvěděli jak se která tráva a kvě-
tinka jmenuje a k čemu nám může poslou-
žit. S cestou do Želechovic jsme ušli něco 
přes 10 km a moc se to všem líbilo.

JIndřiška Hurtová

Sokolové dne 2. června uspořádali bri-
gádu, jejímž cílem byl úklid celého areá-
lu včetně čištění kanálů a jejich násled-
né opravy. Celá akce proběhla především 
kvůli rychle se blížícím oslavám založení 
TJ a první zmínky o obci Želechovice. Sraz 
všech účastníků byl stanoven na 16 hodin 
a dostavilo se asi 12 členů jednoty. Přesto-
že počasí bylo velmi nestabilní a vypada-
lo to každou chvíli na déšť, tak se posléze 
objevilo podvečerní Slunce a naše obavy, 
zda nezmokneme, byly ty tam. Práce nám 
dala velmi zabrat, protože jen hlíny z kaná-
lů jsme vyvezli přes 80 pytlů. Část kanali-

začního koryta u horního hřiště musela být 
demontována z toho důvodu, že byla kom-
pletně rozbitá a rozpukaná a již roky nepl-
nila svoji funkci. Nové betonové obrubní-
ky jsou již zabetonované a koryto oprave-
né. S jistotou se dá tvrdit, že celá brigáda 
byla velmi povedená hlavně díky tomu, že 
se udělalo skutečně hodně práce. Druhým 
pozitivem je fakt, že si ve čtvrtek odpoled-
ne najde skupina lidí čas na uklízení areálu 
sokolovny a setrvá na místě až do 21 hodin. 
Tímto bych chtěl všem aktivním brigádní-
kům poděkovat za jejich obětavý přístup.

Filip Machula

květen a červen
v mateřské Škole

Měsíc květen a červen je v naší mateřské ško-
le naplněný spoustou zajímavých akcí a výletů. 

V úterý 10. května jsme jeli do Hvozdné na 
divadelní představení v rámci přehlídky ama-
térských divadelních souborů „Hvozdenský 
měšec plný pohádek“. Hráli pro nás ochotníci 
z Kostelce u Holešova  a zahráli nám pohád-
ku o kouzelných muchomůrkách a zlobivé 
princezně s názvem „Kdo probudí Pindruše“. 

Na středu 11. května si připravily děti ze 

3. třídy besídku pro maminky. Děti se pro-
měnily v broučky, berušky, motýlky, mrave-
nečky, včelky a s nadšením předvedli ma-
minkám a babičkám k jejich svátku své 
pásmo plné básniček, písniček, tanečků.

Hudebně-taneční pohádku O Popelce 
jsme mohli zhlédnout přímo u nás v mateř-
ské škole 17. května. Pohádka měla mo-
derní pojetí a děti se mohly aktivně zapojit 
do děje, samy si zahrály Popelku a prince a 
zatančily si na známé písničky.

Mezinárodní den dětí jsme oslavili průvo-
dem v maskách po Želechovicích a pohoš-
těním a hrami na hřišti v Lůžkovicích. Pro 
děti byly na oslavu připravené grilované 
špekáčky, limonáda a sladkosti.

Ve čtvrtek 2. června jely děti z 1. a 3. třídy na 
výlet do ZOO Lešná. Nejen zvířátka, ale také jíz-
da vláčkem byla pro děti velkou atrakcí a z vý-
letu si odvážely domů spoustu pěkných zážitků.

foto a text: Mgr. Hana Slováčková



květen, červen 2011

11

90 let želechovické tělovýchovy
S každým výročím nastává období bilan-

cování a vzpomínání na léta předchozí. Není 
tomu jinak ani v případě výročí 90. let za-
ložení tělocvičné organizace v Želechovi-
cích. V TJ Sokol se za celou tu dobu od své-
ho založení v roce 1921 vystřídalo ve vede-
ní jednoty ve funkcích jako starosta, poklad-
ník, jednatel, zapisovatel atd. kolem 50 obě-
tavých funkcionářů. Všichni svou práci plnili 
svědomitě a snažili se o rozvoj nejen tělový-
chovy, ale i ducha. 

Vznik organizované tělovýchovné činnos-
ti je datován právě do roku 1921, kdy se čle-
nové pěveckého sboru Lumír zasloužili o 
vznik odbočky Tělocvičné jednoty Zlín v Že-
lechovicích. V roce 1923 se tato želechovic-
ká odbočka od zlínské jednoty zcela osamo-
statnila a utvořila svou vlastní. V roce své-
ho založení měla 81 členů, kteří sami ze své-
ho poskytli příspěvky ve výši 405 Kčs a ještě 
v témže roce uspořádali sokolové první ve-
řejné cvičení. Nicméně se ale necvičilo v are-
álu, ale na zahradě u Světlíků a na Pražanově 
pile. Ve svých začátcích nepředstavoval teh-
dejší Sokol jen organizaci zabývající se tělo-
výchovou, nýbrž i vlasteneckou osvětou. Ty-
pické pro naši jednotu 20. a 30. let bylo pořá-
dání filmových představení. V roce 1932 zís-
kala naše organizace kinolicenci, se kterou si 
dokázala vydělat na svou dobu značné část-
ky. Jen pro představu bylo v roce 1939 pro-
mítáno 72 filmů, které shlédlo 27 540 osob 
a TJ Sokol získal kolem 18 000 Kčs. Pení-
ze utržené z představení však byly vesměs 
investovány do dalšího zvelebování prostoru 
sokolovny, hřiště pro házenou nebo fotbalo-
vého hřiště. Ruku v ruce šly filmová předsta-
vení spolu s dramatickým kroužkem, který 
právě s kinem tvořil páteř kultury v Želecho-
vicích. I přes bohatou kulturní činnost patři-
la sokolovna s celým svým zázemím přede-
vším sportu. Za takřka století se v něm roz-
vinula základní tělesná výchova, kopaná, há-
zená, odbíjená, turistika, lední hokej, kultu-
ristika, stolní tenis, badminton, aerobic, flor-

ball aj. Místní sport byl vždy v režii tělocvič-
né organizace a vždy mu patřily přední příč-
ky i  v rámci kraje. Ještě něčím byl místní So-
kol pověstný; a to výchovou mladých talen-
tů. Stačí se jen podívat do kroniky nebo na 
historické materiály a člověk uvidí pár stále 
se opakujících jmen, které celé roky poctivě 
a bez nároku na nějakou odměnu či uznání 
se ve svém volném čase věnovaly výchově 
a rozkvětu mládežnického sportování. Prv-
ním byl zcela jistě Stanislav Březík, který za-
světil svůj život sportu a dětem. Druhým Mi-
loš Nečas, který se po svém zaměstnání vě-
noval trénování mládeže a spolu se S. Bře-
zíkem se zasloužili o masový  rozvoj spor-
tu nejen v Želechovicích, ale i blízkého oko-
lí. Dalšími osobnostmi na poli sportu TJ byly 
zcela V. Löffelman, S. Krček, J. Mařík, F. Jelí-
nek, J. Ronza aj. Právě díky vlastní invenci S. 
Březíka, M. Nečase a S. Krčka se oddíly led-
ního hokeje a kulturistiky staly co se výsled-
ků týče nejúspěšnějšími oddíly v historii jed-
noty. Lední hokej s dlouholetým kapitánem 
A. Červenkou se několikrát stal přeborníkem 
okresu Gottwaldov a rovněž v soutěži sluš-
nosti získal také první místo. Přelom nastal 
v roce 1980, kdy PSG (Průmyslové stavby 
Gottwaldov) dokončily investici za 450 000 
Kčs na výstavbu asfaltového hřiště v areá-
lu sokolovny a oddíl otevřel nové hřiště do 
provozu turnajem hokeje na suchu za účas-
ti celků z Bratislavy nebo Českých Budějo-
vic. Kulturistika pod vedením S. Krčka si bě-
hem relativně krátké doby vybudovala veli-
kou pověst. S heslem „Zdraví, síla a krása“ 
se želechovická kulturistika prezentovala na 
soutěžních prknech okresních přeborů, kraj-
ských a dokonce i republikových. Skvělá tre-
nérská činnost a progresivní metody trénin-
ku daly vzniknout respektovanému oddílu, 
který dosáhl značných úspěchů. Za zmínku 
jistě stojí titul mistra ČSSR Bohumila „Boba“ 
Divílka, který byl naším nejúspěšnějším zá-
vodníkem. Dokonce reprezentoval naši zemi 
na MS. Stal se také mistrem Polska a Ma-

ďarska. Každoroční pořádání závodu Cena 
Podřevnicka byl přehlídkou naší vrcholové 
kulturistiky republikového formátu.

Každé období fungování TJ má svého vr-
cholného představitele, který dohlíží na bez-
problémový chod jednoty. Osoba spojující 
ideovost, vlastenectví či společenskou akti-
vitu. Řeč je o předsedech (starostech) TJ So-
kol. V zakládajícím období v roce 1921 byl 
předsedou Jan Mach, pak jej vystřídal Fran-
tišek Slováček a posléze J. Pražan. Od roku 
1935 do roku 1938 vedl jednotu Ignác Ma-
chala. Dále František Vaculík (1939-1945), 
Ferdinand Filipi (1946-1951), František Je-
línek (1952-1955), František Mach (1956-
1957), Rajmund Nečas (1958-1961), Fran-
tišek Bobál (1962-1963), Otto Schuster 
(1964-1968), František Bobál (1969-1970), 
Josef Mařík (1970-1975), Josef Kubín (1976-
1980), Ing. Jan Světlík (1981-1984, 89-92, 
97-00, 05-07), Ing. Stanislav Javora (1985-
1988, 93-96, 01-04), Bc. Michal Špendík 
(2008-2010), Bc. Filip Machula (2010 až do-
posud).

90 let fungování tělocvičné organizace 
v Želechovicích jistě zanechalo nesmazatel-
nou stopu a s poklidem se dá tvrdit, že vý-
raznou měrou přispělo k rozvoji těla, ducha a 
sportu v obci v duchu tyršovských idejí.

Bratrství není v tom nevidět chyby,
ale vytknout je způsobem bratrským.

Miroslav Tyrš

Filip Machula

Literatura: 60 let TJ Sokol Družstevník Želecho-
vice, osobní materiály S. Krčka a S. Březíka.

František Slováček
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sbor dobrovolných hasičů 
želechovice nad dřevnicí

hasiči želechovice nad dřevnicí -  paseky

Tak jako každým rokem jsme i letos 
netrpělivě očekávali, až na přelomu jara 
a léta začne soutěžní sezóna. Přes zimu 
jsme naše družstva vybavili novými hadi-
cemi a dresy na požární sport. Také jsme 
zlepšovali kondičku nejrůznějšími spor-
tovními aktivitami např. fotbalem či bad-
mintonem. S příchodem soutěžní sezóny 
jsme opět začali trénovat, abychom pře-
dešli zbytečným chybám, zdokonalili tak-
tiku a především potlačili nervozitu, která 
mnohdy negativně ovlivní průběh a hlavně 
výsledek celé soutěže.

14. 5. se na nedaleké Klečůvce usku-
tečnila Okrsková soutěž, která začala ve 
13 hod. štafetami mladých hasičů a žen. 
Naše ženy ve složení okno T. Sedláčko-
vá, bariéra M. Klásková, přenosný hasi-
cí přístroj I. Hrazdirová, kladina s hadi-
cemi V. Chytilová si ve štafetě vůbec ne-
vedly špatně. Naneštěstí se zranila jedna 
závodnice a při požárním útoku si muse-
ly vypomoct jinou členkou. I přes všech-
ny patálie skončily na pěkném 2. místě. 
Ani tým mužů nezahálel. Štafetu v sesta-
vě okno T.Gahura, bariéra P.Hamšík, pře-
nosný hasicí přístroj T. Čechmánek, kla-
dina s hadicemi P. Hrazdira zvládli kluci 
na výbornou. V požárním útoku je ovšem 
o sekundu porazili muži z Pasek a tak cel-
kově skončili rovněž na 2. místě. Ženy po-
stupují do okresního kola, které se usku-
teční 18. června v Hřivínově Újezdu.

O 14 dní později jsme soutěžili opět na 
Klečůvce. Tentokráte se jednalo o prv-
ní soutěž ze seriálu Grand Prix 8. okrsku. 
Letošní trať byla s velkým překvapením 
oproti předešlým ročníkům pozměněná 
o kladinu, bariéru a slalom. Další překáž-
kou bylo deštivé počasí. Ale i tak jsme se 
snažili ze všech sil podat co nejlepší vý-
kony. Muži to zvládli na jedničku a odvez-
li si pohár za 1. místo. Ženy se umístily na 
3. místě. Snad se nám bude dařit i nadále.

Již od 16. 5. je otevřeno Posezení na 
Střelnici. Sedět se dá jak pod širým ne-
bem, tak i pod střechou v případě deš-
tě. Otevírací doba: PO – ČT od 17 hodin, 
PÁ – NE od 16 hodin. V nabídce je široká 
škála pitiva a pochutin. Proto neváhejte a 
přijďte si k nám od-
počinout od starostí 
všedního dne.

Pro kluky a holky:
Pokud je Ti 6 – 15 

let, chceš se stát ha-
sičem, naučit se vy-
užívat hasičskou 
techniku, zúčastňo-
vat se soutěží v po-
žárním sportu a vý-
letů, osvojit si řadu 
různých dovednos-
tí a získat nové ka-
marády, neváhej a 
navštiv nás! Najdeš 

nás každý čtvrtek v 16 – 17 hodin v naší 
hasičské zbrojnici (budova MŠ Želechovi-
ce). Těšíme se na Tebe :)

Pro všechny občany:
Vážení spoluobčané, 
jak jistě víte, v sobotu 25. 6. se již od 

ranních hodin uskuteční oslavy k příleži-
tosti 750. výročí první písemné zmínky o 
obci Želechovice nad Dřevnicí, 120. výro-
čí založení SDH Želechovice nad Dřevnicí 
a 90. výročí založení TJ Sokol Želechovi-
ce nad Dřevnicí. Tímto bychom Vás chtěli 
co nejsrdečněji pozvat na akci, která bude 
bohatá na nejrůznější kulturní zážitky. Tě-
šíme se na Vaši účast. SDH Želechovice 
nad Dřevnicí.

Michaela Klásková, Petr Hrazdira

okrsková soutěž 
Akce, na které se prvně setkají sbory dob-

rovolných hasičů našeho okrsku, je okrsko-
vá soutěž. Ta se letos konala 14.5.2011 na 
Klečůvce. Soutěžilo se v kategoriích „mla-
dí hasiči“, „muži“ a „ženy“ ve dvou disciplí-
nách a to: muži a ženy v Požárním útoku a 
Štafetě 4x100m s překážkami a mladí hasiči 
ve štafetě dvojic a v požárním útoku. V ka-
tegorii žáků naše družstvo zabojovalo a ob-
sadilo 1. místo. I mužům se podařilo zvítězit. 
Ženy se bohužel letos nezúčastnily.
okresní kolo hry Plamen

O týden později, tj. 21.5. se konala jar-
ní část okresního kola hry Plamen. Toho se 
zúčastnilo 24 družstev z celého okresu Zlín. 
Po podzimní části, která se konala v Louč-
ce, bylo po 2 disciplínách naše družstvo 
žáků na 4.místě. V jarní části, která probíha-
la v Otrokovicích, čekaly na soutěžící 4 dis-
ciplíny. Po vynikající stíhací jízdě se našemu 
kolektivu podařilo přivézt pohár za 3. mís-
to, když je porazili jen Malenovice a Štítná 
nad Vláří. Za skvělou reprezentaci naší obce 

patří poděkování celému kolektivu a hlavně 
vedoucímu Petru Krajčovi.
Pohárová soutěž

V sobotu dne 28. 5. proběhlo na nedale-
ké Klečůvce první kolo GP v tomto roce. Za 
velmi nepříznivého počasí se zde sešlo 19 
družstev, z toho 6 družstev žen. Trať byla 
náročná a díky deštivému počasí bylo hřiš-
tě mokré a klouzalo. Přesto naše ženy ob-
sadily 1.místo a muži obsadili  3.místo. Než 
začali soutěžit dospělí, napřed své síly po-
rovnali mladí hasiči, kteří opět nezaváhali a 
zvítězili.
Příschlop

Ke květnové činnosti našich členů pat-
ří již několik let výlet na Podťaté na chatu 
Příschlop. Ta je od nás vzdálená 75 km a 
někteří stateční tuto trasu zdolávají na ko-
lech. I letos se takoví našli. Protože se ter-
mín kryl s okrskovou soutěží na Klečůvce a 
Rallyesprintem „Kopná“, účast byla slabší a 
taky počasí nebylo ideální. Přesto jsme pro-
žili krásný sportovní i odpočinkový víkend.

Zdeněk Časta
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vítání občánků
V sobotu 11. června 2011 proběhlo  další„Ví-

tání občánků“ v obřadní síni obecního úřadu 
v Želechovicích nad Dřevnicí. Děkujeme dětem 
ze základní školy za krásné vystoupení pod ve-
dením paní učitelky Mgr. Marty Drábkové, dále 
děkujeme Kateřině Novotné za velmi pěkné hu-
dební vystoupení a členkám Klubu seniorů na 
Pasekách za upletené ponožky pro narozené 
děti. Rodiče dětí převzali z rukou starosty fi-
nanční dar ve výši 1.000.- Kč, který obec po-
skytla novým občánkům.

Nedbálková Klára, nar. 29. prosince 2010

Rajnochová Eliška, nar. 9. ledna 2011
Špendlíkova Karolína Agnes, nar. 10. ledna 2011

Sadilová Eliška, nar. 15. února 2011

Chmela Šimon, nar. 24. ledna 2011

Pešlová Karolína,
nar. 13. prosince 2010

klub seniorů paseky
Vážení spoluobčané,

Ráda bych Vám stručně popsala činnost 
našeho klubu v tomto půlroce:

Náš seniorský klub se vždy probouzí jar-
ním úklidem klubovny a okolí, včetně za-
stávky ČSAD.

Ale nezahálíme ani přes zimu, tradič-
ně jsme pletly ponožky pro malé občán-
ky, navštívili jsme Městské divadlo ve Zlí-

ně - v lednu to byla hra „Věc Makropulos“ a 
v březnu „Kočičí hra“, a také jsme letos byli 
už 3x v termálních lázních na Slovensku. 

Nezapomínáme ani na naše jubilanty ani 
na občany, kteří už málo vycházejí z domu. 
I když v dnešní době má již každý televizi, 
věřte, že přímý kontakt a hodinka povídání 
pro staršího člověka vydá za deset televizí.

V květnu proběhla členská schůze s osla-

vou Dne matek. Účast byla velká a k tomu patří 
i něco dobrého ke kafíčku, což naše hospodář-
ka paní L. Pospíšilová opět zvládla na jedničku.

Další akce plánujeme v průběhu června, 
takže se s vámi o zážitky podělíme v příš-
tím zpravodaji.

Zdraví vás
Božena Patáková

předsedkyně klubu

foto: František Rosík
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Úryvky z historie naŠí obce
Nejvýznamnějším duchovním místem, 

historickou památkou i architektonickou 
stavbou v naší obci je bezesporu želecho-
vický kostel. 

Přesto o jeho nejstarší minulosti víme 
jen velmi málo. Předpokládáme, že na 
místě, kde stojí, se naši předkové schá-
zeli k modlitbě již velmi dávno, snad zde 
zbudovali i dřevěnou stavbu, avšak dnešní 
kostel pochází pravděpodobně až z 2. po-
loviny 14. století, kdy českým zemím vlá-
dl „Otec vlasti“ Karel IV. či později jeho 
syn Václav IV. Podoba ani velikost kostela 
však nebyly takové, jak je známe z dneš-
ních dnů. Představme si spíše menší go-
tický chrám zbudovaný z kamene, s okny 
s charakteristickým lomeným obloukem. 
Za jeho stavbu patrně vděčíme cisterciá-
kům z vizovického kláštera Smilheim. Na-
svědčuje tomu nejen stáří kostela, ale i po-
loha na pravém břehu Obůrku (vizovická 
část Želechovic) a zasvěcení apoštolům 
sv. Petru a Pavlovi. Již 8.4.1402 se zde 
připomíná farář Vavřinec, syn Raňkův z Vi-
zovic. Nikdy už se nedozvíme, kdy přesně 
stavba započala, jak dlouho trvala, odkud 
se vozil materiál, kdo vytvářel návrhy a řídil 
celé dílo či kolik dělníků se zapojilo a od-
kud přišli. Jisté je, že bylo také nutné upra-
vit okolní terén. Kostel je sice vhodně situ-
ován na přirozeném návrší a tuto polohu 
plně ocení ten, kdo si uvědomí, že chrám 
vždy tvořil dominantu, která je velmi dobře 
vidět jak z centra obce, tak i z bývalé zlín-
ské části, z ulice Batalické, Lysé, Nádraž-
ní, z východních částí, z Lužkovic, z ces-
ty na Klečůvku atd., přesto muselo být ná-
vrší uměle doplněno zeminou, zejména ze 
spodní části kostela. Kolem pak byl hřbi-
tov a zde odpočívají celé generace na-
šich předků. Během dlouhých staletí došlo 
k mnoha opravám a přestavbám. Ta nej-
zásadnější proběhla v roce 1737, kdy byl 
kostel nákladem všech tří zainteresova-
ných panství přestavěn do dnešní podo-
by. Zlínský hrabě Adam Jáchym Rotal po-
skytnul cihly, Rudolf Matyáš z Minkvicbur-
ku, pán tehdy sloučených statků klečův-
ského a vizovického, zase zajistil veške-
ré potřebné dřevo.  Předpokládá se, že v 
té době byla také vytvořena nová klenba a 
byl přistavěn presbytář (přední část kos-
tela, kde kněz slouží mši). V našem koste-
le je presbytář oddělen od lodi velkým ob-
loukem s obrazem Poslední večeře Páně 
podle slavného vzoru Leonarda da Vinciho 
(autorem je pravděpodobně Tomáš Blahe-
ta a malba pochází z roku 1794).

Dnešní kostel je tedy směsí vícero sta-
vebních slohů – gotiky, baroka i románské-
ho, ale nalezneme i prvky několika dalších. 
Gotické zaoltářní okno i výklenek s kamen-
ným obloukem (tzv. pastoforium – na ucho-
vání hostií) uvnitř byly pravděpodobně vsa-
zeny stavitelem do nového zdiva při pro-

dloužení kostela v roce 1737. Zajímavá je 
více než 100 let stará zmínka ve farní kro-
nice o vyorání gotického zlomku, údajně 
části sanktuária na gruntě starosty Bobá-
la, č.p. 74.

Budova v mnoha obdobích chátrala 
(např. na počátku 19. století). Dočteme se 

o zatékání skrz děravou střechu, pras-
kání presbytáře, který musel být kovový-
mi lany zpevněn, i dalších technických pro-
blémech. Vždy se však podařilo zrealizovat 
potřebné opravy. 

Ve všech dobách za to nesou zásluhu 
místní obyvatelé, kteří byli ochotni přispět 
finančně i prací a díky tomu se želechovic-
ký kostel sv. Petra a Pavla zachoval až do 
dnešních dnů. Poslední velké opravy pro-
běhly v 1. polovině 90. let minulého stole-
tí a na poděkování obětavým farníkům byla 
v žebračce umístěna pamětní deska. Pro-
tože není známo, kdy byl chrám původně 
posvěcen (snad byl pouze požehnán), stalo 
se tak znovu 25.6.1995 z rukou arcibiskupa 
mons. Jana Graubnera.

Želechovická farnost, pod niž spadají 
rovněž Lužkovice, Lípa, Klečůvka, Jarosla-
vické paseky, donedávna také Příluk a pů-
vodně i Zádveřice, byla po svém založení 
pod patronátem vizovického kláštera. Hu-
sitství u nás příliš nezasáhlo, většího ohla-
su se však dostalo reformaci a farnost byla 
mezi lety 1580 – 1620 v rukou protestantů 
(připomíná se z této doby například pastor 
Michal). Také se traduje, že z tohoto obdo-
bí pochází i slavný kohout na malé věži při-
pomínající slabost člověka a jeho vůle, když 
sv. Petr, dříve než kohout zakokrhal, třikrát 
zapřel Krista, kterému sliboval oddanost až 
na smrt. Po bitvě na Bílé hoře se farnost 
opět vrátila katolíkům a byla střídavě fili-
álkou zlínkou a vizovickou. Teprve v  roce 
1755 zde byla zřízena tzv. expozitura ne-
boli lokacie, kdy již kněz byl v Želechovi-
cích natrvalo (a byla vystavěna i fara), ale 
stále spadal pod vliv Zlína. Teprve v roce 
1843 byla zřízena samostatná farnost a On-
dřej Sýkora se stal prvním želechovickým 
farářem.

Nevíme, kolik mší zde bylo za dlouhé 
věky odslouženo, kolik pokřtěno dětí i do-
spělých, kolik mladých párů zde s nadě-
jí započalo manželský život a kolik našich 
zemřelých předků bylo vyprovozeno na 
poslední cestu. Záleží však na nás, zda 
si náš chrám dokážeme podle příkladu 
předešlých generací uchovat nejen jako 
stavbu a vzácnou historickou památku, 
ale především jako živé srdce naší obce 
a farnosti.

Hodně by se dalo napsat o interiéru kos-
tela a jeho vývoji, o obrazech, sochách, kří-
žové cestě, varhanách, zvonech, náhrob-
ku rytíře ze Stiebigu a liturgických předmě-
tech. O tom však v některém dalším vydání 
Želechovického zpravodaje.

Na závěr ještě zmínka k předchozímu 
článku, který vzbudil hodně reakcí, dota-
zů i připomínek. To vše svědčí o zájmu 
našich občanů o regionální historii. Jedna 
z poznámek je velmi zajímavá a zaslou-
ží si krátký rozbor. Bylo uvedeno, že po-
tok tekoucí středem Želechovic vždy roz-
děloval zlínskou a vizovickou část. Jeho 
nejdelší přítok se do vesnice dostává 
od Zeleného údolí a v mnoha dnešních 
mapách je nazýván „Vidovka“, zatímco 
„Obůrkem“ je pojmenován přítok z Vi-
dov. Tato označení svádí na první pohled 
ke snadnému závěru, že tvůrci mapy oba 
názvy jednoduše zaměnili, zvláště tehdy, 
když na jiných mapách je to právě nao-
pak. Jak už to však bývá, skutečnost je 
o něco složitější. Nejstarší název potoka 
je z roku 1261 a jmenuje se „Suchá Osel-
ná“. Nevíme přesně, který přítok byl po-
važován za hlavní, jedna z teorií byla uve-
dena v předchozím článku. Pokud se po-
díváme do mladších map, ať už Müllero-
vy z roku 1716 či I. vojenského mapování 
(1764-1783), najdeme zde sice naši obec 
s názvem „Zielechowitz“, avšak označe-
ní potoka prozatím chybí. To objevíme 
teprve ve II. vojenském mapování (1836 
– 1852) v překvapivém tvaru „Stranecz-
ni Bach“ neboli „Stráneční potok“. Až III. 
vojenské mapování – tzv. Františko-josef-
ské přináší jméno „Witowa Bach“, které 
se časem proměňuje na „Vytovka“. Popr-
vé se zde také setkáváme s názvem sa-
moty „Oborky“. Zdá se tedy, že „Vidovka“ 
v různých podobách byla svého času po-
jmenováním nejen jednoho z přítoků, ale 
i hlavního potoka, tekoucího přes Žele-
chovice. Protože ostatní přítoky zavede-
ná jména neměly, kartografové pak hle-
dali nejvzdálenější pramen pod Slavickým 
kopcem a Vidovkou byl tedy označen po-
tok tekoucí Zeleným údolím bez ohledu 
na sousední údolí „Vidovy“, které mu zřej-
mě dalo název. Vzhledem k protiřečícím 
si mapám si však označení zasluhují ko-
nečné sjednocení.

Ing. Pavel Hurta
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akce v obci

senátorský chodníček

5. července
2. srpna

Svoz PLaSTových oDPaDŮ

25. června oSLavy 750. výročí První PíSEmnÉ zmínky o obcI ŽELEchovIcE
oSLavy 120. výročí zaLoŽEní SDh ŽELEchovIcE naD DřEvnIcí
oSLavy 90. výročí zaLoŽEní TJ SokoL ŽELEchovIcE

26. června
hřiště ZŠ Želechovice n. Dř..

PoUť

V sobotu 21.5.2011 jsme se zúčastni-
li akce „Senátorský chodníček“, který se 
sešel letos již podeváté. Příští rok bude 
jubilejní. Ale k letošnímu je třeba říct, že 
jsme zaplnili společně se zlínskými tu-
risty celý autobus. Ze Želechovic nás 
jelo 18 a ze Zlína 28. Letos byla změ-
na v tom, že jsme jeli do Val. Klobouk, 
kde již tradičně paní senátorka se sta-
rostou Val. Klobouk položili kytici k Pa-
mátníku vzájemnosti a potom jsme vyje-
li na Královec. Zde byla možnost občer-
stvení a podívat se po okolí z královec-
ké rozhledny. 

Dále se šlo přes krajinnou oblast Plošči-
ny a skoro přes celý Nedašov až do areálu 
obecního výletiště. Ti, kteří šlápli do koní, 

tak to stihli zasucha. Ně-
kteří takové štěstí nemě-
li a bylo jich docela dost. 
Zažili jsme pěknou bouř-
ku a došlo i na kroupy. 
V Nedašově jsme se tro-
chu vysušili, zahřáli ča-
jem, případně i něčím 
ostřejším a zahrála nám 
slovácká muzika Roz-
marýnka.Došlo i na slo-
sování soutěže a rozdání 
hodnotných cen. Domů 
jsme již přijeli se sluníč-
kem. A těšíme se na ten 
jubilejní 10. ročník.

Jindřiška Hurtová

V Želechovickém pravodaji budeme občanům naší obce v rubrice Společenská kronika přinášet informace o jubilantech naší obce, jed-
ná se o občany, kteří mají v letošním roce 2011 životní jubileum a oslaví 65,70,75,80,85,90,95 let. Pokud si jubilanti nepřejí, aby byli 
v této tubrice zveřejňováni, žádáme je, aby tuto informaci podali na Obecní úřad v Želechovicích nad Dřevnicí.

Zdenka Sousedíková 90 let
Marie Hapalová  85 let
Jarmila Koldušková 80 let
Dobroslav Láník 80 let
Lubomír Vrána 80 let
Jaromír Nedbálek 75 let
Antonín Šuba 75 let
Miloš Jašek 75 let
Milán Bartončík 70 let

Antonín Dědic 70 let
Zdenka Ticháčková 70 let
Jana Velecká 65 let
Václav Kovářík 65 let
Jana Richterová 65 let
Rudolf Gargulák 65 let
Jan Rosík 65 let
Jaroslava Goláňová 65 let
Pavel Špendlík 65 let

jubilanti v naŠí obci květen - červen 2011

všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě
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PLACENÁ INZERCE


